
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 

Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni  

mjr. JUDr. Jaromír Badin, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Kateřina Halfarová, Mgr. Jana 

Havlíková, Ing. Ivo Kačaba, MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, 

PaedDr. Petr Přecechtěl, MUDr. Petr Popov, Mgr. Tomáš Řezník  

Omluveni 
Ing. Radek Lacko, Mgr. Nina Janyšková, Mgr. Ondřej Počarovský, PaedDr. Martina 

Richterová Těmínová, Mgr. Šárka Táborská, Mgr. Jindřich Vobořil, Mgr. Jan Žufníček 

Věc 

Zápis z 11. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo  

dne 12. 12. 2016 od 14.45 hodin v zasedací místnosti č. 135, Nová radnice, Praha 1, 

Mariánské nám. 2 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 14. 12. 2016 

 

  

Jednání zahájila v 15.00 z pověření radního R. Lacka koordinátorka J. Havlíková, přítomno 10 členů ze 

17, komise je schopna usnášet se.  

Komise jednomyslně schválila přítomnost hosta – vedoucí odd. prevence ZSP MHMP Mgr. Michaly 

Hánové. 

 

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

Program jednání:  

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 14. 11. 2016  

3. Akční plán 2017-2018 – informace o hlasování per rollam 

4. Školská prevence - Antifetfest 2017, dotazníkové šetření o rizikovém chování pro žáky 2. stupně 

ZŠ a studenty SŠ, grantové řízení pro oblast primární prevence – J. Havlíková 

5. Grantové programy pro oblast adiktologických služeb pro rok 2017 – informace o příjmu žádostí 

– M. Hánová 

6. Sekce při PK RHMP 2016 

7. Konference a semináře 

8. Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování v 15.05, přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

Ověřovatelem zápisu je navržena J. Havlíková. 

Hlasování v 15.06, přítomno 10 členů, pro hlasovalo 9 členů, proti 0, zdržel se 1 člen. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 14. 11. 2016 

Schválení zápisu bez námitek. 
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Hlasování v 15.07, přítomno 10 členů, pro hlasovalo 9 členů, proti 0, zdržel se 1 člen. 

ad 3. Akční plán 2017-2018 

Tajemnice komise A. Weberová informovala o závěrečném schvalování Akčního plánu protidrogové 

politiky hlavního města Prahy na rok 2017 a 2018 (dále AP 2017-2018) po úpravě a doplnění v kapitolách 

Snižování dostupnosti návykových látek a Snižování nabídky a prosazování práva, které proběhlo ve 

dnech 23.-25. listopadu 2016 per rollam. 

Hlasování se účastnilo 13 členů komise, všichni vyslovili souhlas, navržené usnesení bylo jednomyslně 

přijato. 

Schválený AP 2017-2018 bude předložen po připomínkování k projednání Radě HMP v nejbližším 

možném termínu. 

Usnesení z hlasování per rollam: 

Protidrogová komise Rady hl. m. Prahy schvaluje AP 2017-2018 včetně doplněného textu v kapitolách 

„Snižování dostupnosti návykových látek“ a „4. SNIŽOVÁNÍ NABÍDKY A PROSAZOVÁNÍ 

PRÁVA“. 

Hlasování per rollam, hlasovalo 13 členů, pro hlasovalo 13 členů. 

ad 4. Školská prevence - Antifetfest 2017, dotazníkové šetření o rizikovém chování pro žáky 2. 

stupně ZŠ a studenty SŠ, grantové řízení pro oblast primární prevence 

Antifetfest: 

J. Havlíková informovala o přípravě soutěže pro rok 2017. Proběhl výběr plakátu – vítězové byli 

vyhlášeni a převzali od radního Lacka ceny a diplomy na veletrhu středních škol Schola Pragensis 

v Kongresovém centru Praha. Zároveň proběhlo vyhlášení 10. ročníku - Antefetfest 2017. Středním 

školám, které vystavovaly na Schole Pragensis, byl rozdán plakát Antifetfestu.  Současně byly spuštěny 

provizorní webové stránky a facebookové stránky, na kterých se podílí studentka VOŠ Michael, bývalá 

vítězka soutěže. Logo Antifetfestu a doména www.antifetfest.cz je svěřena do vlastnictví MČ Praha 12, 

takže v současné době hl. m. Praha není oprávněna měnit název soutěže.  

Dotazníková šetření ve školách – rizikové chování: 

Akční plán primární prevence je připravován a bude reflektovat také výsledky dotazníkového šetření, 

které proběhlo mezi žáky a studenty 6.-9. tříd a odpovídajících tříd víceletých gymnázií. Vyhodnocení 

dotazníků provede agentura Median. V souvislosti se šetřením zpracuje odbor školství také přehled všech 

žáků dotčených ročníků. 

Česká školní inspekce realizovala šetření mezi pedagogy, jehož výsledky jsou postupně prezentovány. 

Výsledky ukazují, že Praha v některých typech rizikového chování vede. 

Grantový program hlavního města Prahy pro oblast primární prevence ve školách a školských zařízeních 

pro rok 2017: 

Příjem žádostí pro program byl ukončen 7. 11. 2016, bylo doručeno 269 žádostí, které jsou postupně 

zpracovávány. Změna podávání žádostí a nové elektronické formuláře způsobily některým žadatelům 

problémy. V I. programu (vzdělávání pedagogických pracovníků) je 89 žádostí, ve II. (komplexní 

programy) 158 žádostí, ve III. programu (pro pedagogicko-psychologické poradny a speciální školy) 

12 žádostí a v programu IV. (pro organizace poskytující služby) 10 žádostí (1 čtyřletá a 9 jednoletých). 

Na granty na primární prevenci bylo pro rok 2017 schváleno 11 mil. Kč. 

Jednotlivé žádosti posoudí pracovní skupina, kterou jmenuje ředitel ZSP.  Za protidrogovou komisi se 

zúčastní T. Řezník, K. Halfarová, J. Havlíková a Jan Žufníček. Pracovní skupina se sejde v lednu 2017. 

ad 5. Grantové programy pro oblast adiktologických služeb pro rok 2017 

Informace o příjmu a evidenci žádostí podala vedoucí odd. prevence M. Hánová, která dočasně zastupuje 

protidrogového koordinátora. Bylo přijato 44 žádostí, z toho 20 jednoletých, 20 navýšení 4letých a 4 nové 

http://www.antifetfest.cz/
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čtyřleté. Požadováno je cca 50 tis. Kč, alokováno je 45 mil. Kč (včetně finančních prostředků vázaných 

pro již schválené 4leté projekty), což je více než pro rok 2016. Žádná žádost nebude vyřazena 

z formálních důvodů. 

Projekty posoudí pracovní skupina, která se sejde v lednu. 

S. Majtnerová Kolářová se dotázala, kdy bude obsazeno místo protidrogové koordinátorky. M. Hánová 

sdělila, že příjem přihlášek byl ukončen. Na pozici se přihlásily 2 kandidátky. 

ad 6. Sekce při PK RHMP 2016 

Sekce Harm Reduction (HR) 

Sekce se schází pravidelně v týdnu před jednáním komise. S. Majtnerová Kolářová informovala o situaci 

v lokalitách v centru Prahy – klienti se postupně přesunují z Karlova nám. na I. P. Pavlova. Na zdravotním 

stavu klientů služeb se zatím negativně neprojevuje zimní počasí. Kontaktní centra jsou zcela naplněna. 

Preskripci antibiotik lze výjimečně zajistit s pomocí lékařů a spolupracujících lékařů se SANANIM.  

Proxima Sociale o.p.s. provedla prostřednictvím svých terénních programů dotazníkové šetření týkající 

se alkoholu mezi mládeží. Detailní vyhodnocení dotazníků teprve probíhá, ale z prvních výstupů vyplývá, 

že mládež pije, ale domnívá se, že nepije. Nejedná se ovšem o studii, tou byla Evropská školní studie 

o alkoholu a jiných drogách (ESPAD) 2015 zaměřená na ročník 1999, výsledky ukazují např.: 

„V evropském kontextu jsou zkušenosti českých 16letých nadprůměrné, zejména se to týká celoživotních 

zkušeností s užitím legálních a nelegálních drog. Na předních místech jsou ve výskytu kouření cigaret a 

konzumace alkoholu v posledních 30 dnech a ve zkušenostech s legálními látkami ve věku do 13 let. 

V oblasti nelegálních drog mají čeští 16letí nejvyšší výskyt užití konopných látek v životě i v posledních 

12 měsících. Zkušenosti s užitím jiných než konopných drog jsou u českých studentů srovnatelné 

s průměrem evropských zemí.“ A dále např.: „Subjektivně vnímaná dostupnost cigaret a alkoholu zůstává 

dlouhodobě vysoká, a to i přesto, že se jedná o látky, které by šestnáctiletým studentům neměly být volně 

dostupné.“ Nebo: „95,8 % studentů ochutnalo v životě alkohol, v posledních dnech pilo alkohol 68,5 %.“ 

Douda upozornil na rizika interpretace dotazníkových šetření, více než jednorázové výsledky se musí 

sledovat dlouhodobé trendy, dále je potřebné zohlednit klima školy, společenskou atmosféru a očekávání. 

V 15.35 odešla S. Majtnerová Kolářová, přítomno 9 členů, komise je schopna usnášet se. 

Sekce primární prevence se z důvodu pracovní neschopnosti J. Žufníčka nesešla. 

Sekce léčby se nesešla. 

Sekce komunitního bezpečí se sejde 13. 12. 2016 

J. Badin upozornil na problematiku alkoholu, kterou by se sekce i komise měly více zabývat. 

ad 7. Konference a semináře 

 

Termín 

(datum, čas): 

Akce Místo konání 

10. 5. 2017 

Fórum primární prevence na téma 

Bezpečné klima v pražských školách – 

včetně prezentace jednotlivých NNO 

Nová radnice, Praha 1, Mariánské 

nám. 2 

4. - 8. 6. 2017 
Konference Seč – Společnost pro 

návykové nemoci ČLS JEP 
Seč 

14. 6. 2017 Finále soutěže Antifetfest Praha 

ad 8. Aktuální informace 

J. Havlíková tlumočila členům komise poděkování radního Lacka za jejich práci v roce 2016 a přání 

hezkých vánočních svátků a úspěšného roku 2017 jak v osobním, tak pracovním životě. Radní Lacko se 
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bude v příštím roce, vzhledem k přesunutému termínu a času, účastnit jednání komise pravidelně. Radní 

Lacko je rád, že se mu podařilo obhájit navýšení rozpočtu na protidrogovou politiku. 

Na prevenci před drogami, alkoholem, nikotinem a jinými návykovými látkami bylo schváleno 59,5 mil. 

Kč, z toho 0,5 mil. na nákup adiktologických služeb, 45 mil. na grantové řízení v oblasti adiktologických 

služeb pro organizace, 1,5 mil. na grantové řízení v oblasti adiktologických služeb pro městské části, 

11 mil. na grantové řízení v oblasti primární prevence, 1,5 mil. na nákup služeb v oblasti primární 

prevence (školení, semináře, Antifetfest aj.) 

J. Havlíková informovala o požadavku radního Lacka na vedoucí sekcí – do příštího jednání komise 

(12. ledna 2017) je třeba písemně zpracovat souhrnnou zprávu z činnosti sekce (o čem sekce jednala, co 

se podařilo, co se nepodařilo, podněty pro další jednání komise atd.) v roce 2016, která bude srozumitelná 

i pro laickou veřejnost a bude použitelná pro prezentaci práce komise. Sekce budou tuto zprávu 

pravidelně zpracovávat na konci každého čtvrtletí. 

Mgr. Michala Hánová, vedoucí oddělení prevence ZSP MHMP, dočasně zastupuje protidrogového 

koordinátora, kontakty jsou následující: michala.hanova@praha.eu, 236 00 4185, mobil 721 934 621. 

M. Hánová informovala o odměnách za činnost v roce 2016 – část odměn bude vyplacena formou darů 

Rady HMP, část byla plánována jako DPP. Pro rok 2017 bude pravděpodobně uzavřena DPP již začátkem 

roku s tím, že bude postupně vyplácena na základě vykázané práce. 

I. Kačaba informoval přítomné o úspěšně proběhlé konferenci Společná práce v komunitě, kterou 

uspořádala Proxima Sociale o.p.s. dne 24. 11. 2016; výstupy z konference budou postupně kompletně 

prezentovány na webu http://www.proximasociale.cz/konference-spolecna-prace-v-komunite/.    

J. Havlíková informovala o rozdílném výkladu požadavku na specializační studium pro školní metodiky 

prevence.  

P. Popov informoval o letošní Ceně adiktologie a Ceně Kiron, vyhlášení proběhlo ve čtvrtek 8. 12. 2016 

v prostorách děkanátu 1. LF UK v Praze (Praha 2, Na Bojišti 3). Cenu Adiktologie obdržel MUDr. Karel 

Nešpor, CSc., Cenu Kiron MUDr. Jiří Dvořáček, primář Psychiatrické nemocnice Červený Dvůr, 

mimořádnou cenu za dlouholetou práci obdržela Mgr. Nina Janyšková. 

 

 

Jednání bylo ukončeno v 16.10 hod. 

 

 

 

Zápis ověřila: 

 

 

 

  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Jana Havlíková Ing. Radek Lacko 

 členka PK RHMP předseda PK RHMP 

mailto:michala.hanova@praha.eu
http://www.proximasociale.cz/konference-spolecna-prace-v-komunite/

